
1/26/2017

1

STATUS PÅ APV-HANDLEPLANER 
(FYSISK ARBEJDSMILJØ)

SAMIU,  MANDAG D.  23.  JANUAR 2017

Generelle problemstillinger

Identificerede problemer:
Mange ansatte ved ikke hvor førstehjælpskassen er.
Mange ansatte ved ikke hvor hjertestarteren er.

Handleplan: 
Bed TF markere på bygningsoversigterne hvor førstehjælpskassen plus 
hjertestarter er i bygningerne. Oplysningerne sendes desuden ud på mail og 
lægges på intranet.

Status:
Campusservice i gang med at få etableret Safety Points i samtlige bygninger, hvor 
relevant materiale og informationer samles (fx hjertestartere og førstehjælpskasser). 
Det er endnu ikke besluttet, hvornår disse Safety points etableres i Fib2, fib4 og fib
11. 



1/26/2017

2

Generelle problemstillinger (fortsat)

Identificerede problemer
Mange medarbejdere ved ikke hvordan de skal forholde sig ved brand og brandalarm.
Mange ansatte har ikke kendskab til evakueringsplan for Fib 2.

Handleplan
Undersøg om TF har et dokument for hver bygning som kan sendes til medarbejdere og lægges på 
intranettet. I samme forbindelse bedes TF sikre at der er korrekt skiltning (EXIT-skilte).
I forbindelse med evakueringsplan skal det være klart hvem der er ”Sweeper” nr. 1, 2 og 3 i hver bygning. 

Status:
Der er vedtaget en central beredskabspolitik og beredskabsplan for AAU 
http://www.arbejdsmiljoe.aau.dk/beredskab/ Derudover er Campusservice i gang med at få etableret Safety 
Points i samtlige bygninger, hvor relevant materiale og informationer samles. Det er endnu ikke besluttet, 
hvornår disse Safety points etableres i Fib2, fib4 og fib 11. 
Der findes ingen elektroniske evakueringsfoldere, hverken centralt eller på bygningsniveau, men CS kan 
komme ud på instituttet og afholde et instruktionsoplæg (ca. 1-1½ time). 
Ligeledes er der heller ikke fastsat tidspunkt for hvornår der kommer korrekt skiltning i bygningerne.

Generelle problemstillinger (fortsat)

Identificeret problemstilling
Mange ansatte har ved samtalerne udtrykt ønske om større viden om indstilling 
af bord og stol (indretning/indstilling af arbejdsplads)

Handleplan
Planlæg tilbud om, at man kan booke en tid ved ”specialist” fra TF. 

Status
Der er rettet henvendelse til Svend-Ole Hosbond Poulsen hos Campus service. 
Vi kan enten vælge at invitere ham til at komme en dag, hvor han kan give en 
generel introduktion og være behjælpelig med mindre forespørgseler, eller vi 
kan kontakte ArbejdsmiljøCentret v. Tine Brodersen (mod betaling).
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Problemer med ledninger

Handleplan
JH undersøger om IT kan være behjælpelig med længere ledninger og opsætning i 
kabelbakker plus samling af ledninger i ”lednings-samlere”.

For de resterende kontorer indhentes samlet tilbud på løsning.

Mht. undervisningslokaler tages kontakt til TF.

Status
Problemstillingen med ledninger i undervisningslokaler er drøftet med Campus 
service d. 16 marts 2016 og igen d. 23. november 2016. 
I forbindelse med den fysiske rundering 2017 noteres hvilke lokaler der stadig har 
problemer, og Campus Service kontaktes på ny.

Problemer med lys (herunder lysfølere/sensorer) 

Handleplan

TF kontaktes med information om hvilke kontorer der har problemer med 
sensorer.

TF kontaktes mhp. at opsætte bevægelsessensorer i gangarealet i Fib11.

Status
Der er opsat PIR sensorer i gangarealerne i Fib11. Campus service er gået i 
gang med at kigge på listen over de kontorer, hvor der er problemer med 
sensorer.
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Træk fra yderdøre og vinduer

Handleplan

BG skriver til TF med information om hvor der er problemer med træk. Foreslår 
vindfang ved yderdør ud for 107, og tætning af døre ved hovedindgang i Fib2.

For Fib11 sendes desuden en liste til TF over defekte vinduer og karme.

Status

Problemstillingen er drøftet med campus service 16. marts og 23. november. 
På seneste møde var tilbagemeldingen, at muligheden for vindfang ville blive 
undersøgt. Campusservice er blevet rykket for tilbagemelding på status.

Gener fra rygning

Handleplan

Problemstillingen kan ikke løses af instituttet, da det vil kræve at rygning 
forbydes på matriklen fra centralt niveau. Dog vil BG tage kontakt til TF og 
bede om at få fjernet askebærer udenfor indgangsdørene. 

Status

Problemstillingen er drøftet med campus service 16. marts og 23. november. 
På SAMiU-mødet d. 23. januar drøftes desuden om der skal laves en 
rygepolitik for instituttet, samt om der er behov for at markere i hvilke områder 
der må ryges/ikke må ryges udenfor instituttets bygninger.
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Generende støj

Handleplan
Der opsættes skilte med ”stille-zone” i sofagruppen ved Fib2-61.

BG skriver til TF og gør opmærksom på problemet med ventilationsstøj i Fib2-
123 og Fib2-125.

Status
Der er opsat skilte med ”stille-zone” i sofagruppen ved Fib2-61.

Problemstillingen med ventilationsstøj er drøftet med Campusservice 16. marts 
og 23. november. Campusservice er blevet rykket for tilbagemelding på status.

Mangelfuld rengøring

Handleplan

Ansatte på de kontorer hvor der er rapporteret problemer opfordres til at bede 
rengøringsassistenten fjerne støv de steder der mangler.

Status

Der følges op på, om det er et problem i forbindelse med de kommende 
runderinger.
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Temperatur (varmt om sommeren, koldt om vinteren)

Handleplan
Ingen handlingsplan. Det kan tages op til revision hvis der kommer klager fra 
undervisere. 

BG tager kontakt til TF og gør opmærksom på at der er meget koldt på 
gangene – særligt i Fib11.

Status
Problemstillingen med kulde som følge af træk på gangene er drøftet med 
campus service 16. marts og 23. november. På seneste møde var 
tilbagemeldingen, at muligheden for vindfang ville blive undersøgt. 
Campusservice er blevet rykket for tilbagemelding på status.

Computerkasser på hæve-sænke-borde

Handleplan

Bed folk melde ind, hvis der er metalkasser der skal fjernes, hvorefter der tages 
initiativ til at få dem fjernet. JH kontakter IT for at høre om de kan fjerne 
kasserne.

Status

Der følges op på, om det er et problem i forbindelse med de kommende 
runderinger.
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Dårlig akustik (særlig problemstilling for Fib11)

Handleplan

Indgå i samlet skriv til TF. Midlertidig løsning akustikplader.

Status

Opfølgning sker i forbindelse med runderingerne i 2017.

Døre til kontorer vender forkert i forhold til flugtvej 
(Særlig problemstilling for Fib4)

Handleplan

BG kontakter TF med oversigt over hvilke døre der vender forkert.

Status

Problemstillingen er drøftet med campus service 16. marts og 23. november. 
Campusservice er blevet rykket for tilbagemelding på status.
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Flugtveje

Handleplan

Ansatte på kontorer med helt eller delvist spærrede flugtveje er blevet bedt om 
at sørge for at flugtvejene er fri. Arbejdsmiljøgruppen foretager en opfølgning 
på at forholdene er bragt i orden. 

Status

Opfølgning sker i forbindelse med runderingerne i 2017.

Fokuspunkt på printere på kontor

Handleplan

Der tages kontakt til IT og HR for at undersøge nuværende anbefalinger 
omkring kontorprintere samt udledninger fra forskellige typer printere, med 
henblik på senere drøftelse om behov for printerpolitik i SU.

Status

Der mangler at blive fulgt op på denne handlingsplan.
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Specifikke problemstillinger

En række medarbejdere har rejst specifikke problemstillinger ex. behov for 
skærmbriller, anden stol, problemer med mus etc. 

Disse problemstillinger løses efter individuel aftale mellem medarbejderen og 
BG/Arbejdsmiljøgruppen.

STATUS PÅ APV-HANDLEPLANER 
(PSYKISK ARBEJDSMILJØ)

SAMIU,  MANDAG D.  23.  JANUAR 2017
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TAP problemstillinger

Identificerede problemer:
Arbejdsbelastning herunder arbejdsfordeling ved længerevarende sygdom.

Handleplan: 
1. Øge grundnormeringen.
2. Understøtte teamsamarbejde med fokus på hvordan man bliver bedre til at fordele opgaver internt 

i teamet (sub-teams). 
• Aktivitet kunne være: Oversigt over funktionsafhængige opgaver og opgaver der er ”ens” på 

tværs af teams og funktioner?
3. Koordineringsansvar lægges ud til studienævnsformænd.

Status
Grundnormeringen er blevet øget.
Der er kommet større fokus på teamsamarbejde.
Der afholdes TAP-dag d. 7. marts 2017 omhandlende de forskellige TAP-gruppers arbejdsområder 
samt personlighedstyper.

TAP problemstillinger (fortsat)

Identificerede problemer:

• Gensidig respekt, dog rapporteres om en positiv udvikling.

Handleplan: 

Følge at den positive udvikling der er i gang fortsætter.

Status

Fokus hos Institutledelsen.
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VIP problemstillinger

Identificerede problemer:
• Ph.d.er usikre på hvor de skal henvende sig i forskellige situationer.

Handleplan: 
1. Etablering af Ph.d. mentorordning, hvor en ældre ph.d. studerende eller ung adjunkt indenfor 

forskningsguppen er behjælpelige med at afklare praktiske problemstillinger.
• Evt. kan mentorordning indbygges som en del af den ph.d. studerendes 

formidlingsforpligtigelse. 
2. Sikre at der afholdes karriereafklaringssamtale indenfor det sidste år af deres ph.d. forløb.

Status
Institutrådet har godkendt oplæg fra Instituttets Ph.d. koordinator til etablering af mentorordning for 
Ph.d. studerende. Ordningen implementeres i 2017.
Instituttets ph.d. koordinator afholder samtaler med samtlige ph.d. studerende i deres sidste 
indskrivningsår, hvor forløbet henimod færdiggørelse af deres afhandling drøftes. 
Karriereafklaringssamtaler skal afholdes med Institutlederen.

VIP problemstillinger (fortsat)

Identificerede problemer:
• Arbejdstid – manglende (sammenhængende) tid til forskning.

Handleplan: 
1. Problemstillingen er kompliceret og kan ikke alene løses på institutniveau. Der skal udarbejdes en 

plan for hvordan der kan sikres en bedre koordinering mellem forsknings- og 
undervisningsopgaver.

2. Institutlederen besøger forskningsgrupper og drøfter undervisningsportefølje.
3. Forskellige modeller drøftes med studienævnene, modulopbygning, skæv 

undervisningsbelastning over året, overundervisning i fem semester og undervisningsfri i sjette 
semester, tolærerordning.

4. Forsøg med blended learning og projekter indenfor områder man selv forsker i.

Status
Problemstillingen blev drøftet på Institutseminaret i 2016, og indgår i møder mellem institutledelsen og 
forskningsgrupperne 1. kvartal 2017. 


